

国家社会科学基金资助期刊 ■

ISSN 1671-6981

CN31-1582/B

心理科学

二〇二一年三月第四十四卷第二期

中国心理学会主办

心理科学

JOURNAL OF PSYCHOLOGICAL SCIENCE

2021

第44卷 第2期
Volume 44 No.2



中国心理学会 主办

An Official Journal of the Chinese Psychological Society

ISSN 1671-6981



目次

基础、实验与工效

- 不同空间构型下邻近性对视觉工作记忆中相似性效应的影响·····王丽雪 吕匡迪 张倩等(258)
- 反馈延迟对信息整合类别学习的影响:视觉项目精确性的调节作用·····林晓欣 邢强(266)
- 机器学习在解决过拟合现象中的作用·····董波 陈艾睿 张明(274)
- 汉字刺激质量与语义启动间的交互作用·····郭艺璇 王权红 王彤彤(282)
- 负荷越大,转换越难——来自数字大小交替比较的证据·····宋婷 丁刚强 曹碧华等(290)
- 场景主旨的层级加工:来自注意瞬脱范式的证据·····李梦琪 陈志敏 王晓琳等(296)
- FN400和LPC对熟悉性和回想的特异性指向分析·····于明阳 姜英杰(302)

发展与教育

- 大学生受欺负与攻击行为的关系:相对剥夺感的中介作用和日常环境中的暴力暴露的调节作用·····
·····叶宝娟 杨雪 陈传升等(309)
- 亲子间科技干扰与青少年网络人际关系成瘾:有调节的中介模型·····刘勤学 胡琼 祁迪(316)
- 道德判断过程中的情理相争或情理相融——来自行为学及认知神经科学的证据·····
·····隋雪 杨博 孙富等(324)
- 心理因素与学业表现:机器学习分类预测模型·····丁欣放 聂晶 张斌(330)

社会、人格与管理

- 领导者性别身份的评价差异:基于内隐领导理论的实证分析·····颜士梅 吴轶珂(340)
- 工作连通行为的双刃剑效应:多重任务倾向的调节作用·····聂琦 张捷 彭坚等(347)
- 承诺水平对信任与否的影响——被骗预期的中介作用·····杨雪 郑磊 胡小玄等(355)
- 依恋如何影响领导者内隐追随特征?性别的调节作用·····许哲铭 曾维希 高静珍(362)
- 权力感与亲社会倾向:自我获益的中介和情境的调节作用·····周静 杨莹 周天爽等(370)
- 错失焦虑与大学生被动性社交网站使用的交叉滞后分析·····张亚利 李森 俞国良(377)
- 消极元刻板印象激活对老年人认知表现的影响·····李梦文 王登贺 雯(384)
- 金钱奖赏对海洛因戒断者工作记忆刷新功能的促进作用减弱·····杨玲 张炆 张建勋等(391)
- 越近越诱惑?感知食物空间距离对消费欲望的影响·····熊素红 张全成(398)
- 非工作时间使用手机工作与员工生活满意度:心理脱离的中介作用和动机的调节作用·····
·····王杨阳 杨婷婷 苗心萌等(405)
- 不患不均?容忍和支持经济不平等的心理学解释·····丁毅 纪婷婷(412)
- 习得性无助是习得的吗?——对习得性无助理论及其反思的评述·····
·····吴美霖 尧丽 李永丰等(419)

中国特色心理学研究专题

- 朋友支持与大学生幸福感：自我效能感的中介与社会比较倾向的调节..... 楚啸原 曾 攀 许 俏等 (426)
- 4~8岁儿童认知风格的发展及其对问题解决的影响..... 李秀妍 伍 珍 (433)

统计、测量与方法

- 基于Gini指数的认知诊断计算机化自适应选题策略..... 罗 芬 王晓庆 蔡 艳等 (440)
- 在GLMM框架下统一GT与IRT..... 薛明锋 陈 平 刘 拓等 (449)
- 多级评分认知诊断模型述评..... 高旭亮 龚 毅 王 芳 (457)

临床与咨询

- 精神分裂症患者的自我信息加工..... 周爱保 潘超超 (465)
- 儿童期遭受心理虐待个体的自我加工特点..... 白卫明 刘爱书 刘明慧 (473)
- 辩证行为疗法：理论背景、治疗效果及作用机制..... 谭梦鸽 任志洪 赵春晓等 (481)
- CBT对社交焦虑障碍有效干预的神经预测因子及机器学习应用..... 宋素涛 姜 亭 张伟涛等 (489)

理论与史

- 多项式加工树模型在再认启发式中的应用..... 匡子翌 王效广 彭 顺等 (496)
- 智慧的特质论与状态论：分歧、统整与新解..... 张昊天 冯 哲 胡 超 (504)

- 英文目录 (512)

执行编辑：丁雪辰

英文编辑：林立甲

协办单位：华南师范大学心理学院 香港中文大学教育心理系

自2010年4月1日起，本刊实行网络投稿（网址：<http://www.psychi.org>），不再接受打印稿和邮箱投稿。投稿指南见本刊网站，欢迎大家投稿。

本刊不以任何形式收取版面费，举报电话 010-55604027。

Contents

General Psychology, Experimental Psychology, & Ergonomics

- The Influence of Proximity and Spatial Configuration on the Similarity Effect in Visual Working Memory..... Wang Lixue, Lv Kuangdi, Zhang Qian et al. (258)
- The Impact of Feedback Delay on Information Integration Category Learning: The Moderation of Precise Visual Item Representation Lin Xiaoxin, Xing Qiang (266)
- The Role of Machine Learning in Solving Overfitting..... Dong Bo, Chen Airui, Zhang Ming (274)
- Interaction between Semantic Priming and Stimulus Quality in Chinese Words of Single Character..... Guo Yixuan, Wang Quanhong, Wang Tongtong (282)
- More Load, More Difficult in Shifting—Evidence from a Digital Alternate Comparison Task..... Song Ting, Ding Gangqiang, Cao Bihua et al. (290)
- Hierarchical Processing in Scene Gist: Evidence from Attentional Blink..... Li Mengqi, Chen Zhimin, Wang Xiaolin et al. (296)
- Analysis of the Specific Index of FN400 and LPC to Familiarity and Recollection..... Yu Mingyang, Jiang Yingjie (302)

Developmental & Educational Psychology

- The Relationship between Being Bullied and Aggression Behaviors among College Students: The Mediating Effect of Relative Deprivation and the Moderating Effect of Violence Exposure in Daily Environment..... Ye Baojuan, Yang Xue, Chen Chuansheng et al. (309)
- Parent-Child Technology Interference and Cyber-Relationship Addiction among Adolescents: Moderated Mediation Model Liu Qinxue, Hu Qiong, Qi Di (316)
- Competition or Integration between Emotion and Cognition in the Process of Moral Judgment—Evidence from Behavioral and Cognitive Neuroscience..... Sui Xue, Yang Bo, Sun Fu et al. (324)
- Using Demographic Information, Psychological Assessment Data and Machine Learning to Predict Students' Academic Performance..... Ding Xinfang, Nie Jing, Zhang Bin (330)

Social, Personality, & Organizational Psychology

- The Differences of Leaders' Gender Identity Ratings: An Empirical Analysis Based on the Implicit Leadership Theory..... Yan Shimei, Wu Yike (340)
- The Dark and Bright Sides of Work Connectivity Behavior: The Moderating Role of Polychronicity..... Nie Qi, Zhang Jie, Peng Jian et al. (347)
- The Impact of the Promise Levels on Trust Decisions—The Mediation Effect of Cheating Notion..... Yang Xue, Zheng Lei, Hu Xiaoxuan et al. (355)
- How Does Attachment Influence Leaders' Implicit Followership Theories? The Moderator Role of Gender Xu Zheming, Zeng Weixi, Gao Jingzhen (362)
- Sense of Power and Prosocial Tendency: Mediation Effect of Perceived Self-Benefit and Moderation Effect of Context Zhou Jing, Yang Ying, Zhou Tianshuang et al. (370)
- Fear of Missing Out and Passive Social Networking Site Use Among College Students: A Two Wave Longitudinal Study..... Zhang Yali, Li Sen, Yu Guoliang (377)
- A Study on the Cognitive Effects of Negative Meta-Stereotype Activation Among the Elderly People..... Li Mengwen, Wang Deng, He Wen (384)
- The Promotion Effect of Monetary Reward on the Updating Function of Working Memory of Heroin Abstainers is Weakened Yang Ling, Zhang Yang, Zhang Jianxun et al. (391)

The Nearer, the More Tempting? Effects of Perceived Spatial Proximity of Food on Desire for Consumption·····	Xiong Suhong, Zhang Quancheng (398)
The Relationship Between Work During Non-Working Hours and Employees' Life Satisfaction: The Mediating Role of Psychological Detachment and the Moderating Role of Motivation for Phone Use·····	Wang Yangyang, Yang Tingting, Miao Xinmeng et al. (405)
Not Fearing Inequality? The Psychological Explanations for Tolerance of Economic Inequality ·····	Ding Yi, Ji Tingting (412)
Is Learned Helplessness Learned: Comments on the Rethinking of the Theory of Learned Helplessness·····	Wu Meilin, Yao Li, Li Yongfeng et al. (419)

Special Topics on Psychology with Chinese Characteristics

The Association between Friend Support and Well-Being for Undergraduates: The Mediating Role of Self-Efficacy and Moderating Role of Social Comparison Orientation·····	Chu Xiaoyuan, Zeng Pan, Xu Qiao et al. (426)
How Cognitive Style Influences Problem Solving in 4- to 8-Year-Old Children ·····	Li Xiuyan, Wu Zhen (433)

Psychological Statistics , Psychometrics, & Methods

Item Selection Strategy Based on Gini index for Cognitive Diagnostic Computerized Adaptive Testing·····	Luo Fen, Wang Xiaoqing, Cai Yan et al. (440)
Using GLMM to Unify GT and IRT ·····	Xue Mingfeng, Chen Ping, Liu Tuo et al. (449)
Research Progress in Polytomous Cognitive Diagnosis Model ·····	Gao Xuliang, Gong Yi, Wang Fang (457)

Clinical Psychology & Consulting

Self-Information Processing in Schizophrenia·····	Zhou Aibao, Pan Chaochao (465)
Self-Related Processing in Adult Survivors of Childhood Psychological Maltreatment·····	Bai Weiming, Liu Aishu, Liu Minghui (473)
Dialectical Behavior Therapy: Theoretical Background, Efficacy, and Mechanism·····	Tan Mengling, Ren Zhihong, Zhao Chunxiao et al. (481)
Effective CBT Intervention in Social Anxiety Disorder: Neural Predictors and Machine Learning Applications·····	Song Sutaο, Jiang Ting, Zhang Weitao et al. (489)

Theories & History of Psychology

Application of MPT Model in Recognition Heuristic·····	Kuang Ziyi, Wang Xiaoguang, Peng shun et al. (496)
The Traits-State of Wisdom: Debates, Integration and New Perspectives ···	Zhang Haotian, Feng Zhe, Hu Chao (504)